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قیمت رسمی مرغ اعلام شد
دبیر زنجیره های تولید مرغ کشــور با اشــاره به ارائه ۶۸ هزار تومانی مرغ به 
میادین گفت: قیمت عرضه شــده در مغازه ها باید حدود ۷۳ هزار تومان باشــد.

به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، رضا مبصری درباره وضعیت قیمت مرغ اظهار 
داشت: ما مرغ را به قیمت ۶۸ هزار تومان تحویل میادین می دهیم و برابر آن چه 
مصوب شــد که البته ما روی قیمت حرف داریم، در میادین دارد بحث تحویل 
اتفاق می افتد.وی افزود: من قیمت مرغ در مغازه ها را به شکل خرد خیلی اطلاع 
ندارم، ولی قیمت عرضه شــده می گوید که باید حدود ۷۳ تومان باشد.مبصری 
در پاسخ به این پرسش که قیمت ۱۰۰ هزار تومان در مغازه ها را شنیدید دیگر؟ 
متذکر شــد: من شنیدم که قیمت مرغ در مغازه ها گران تر است. ما طرفدار این 
هستیم که مصرف کنندگان به مقدار مکفی و با قیمت مناسب مرغ به دست شان 
برسد و خودمان را کنار مردم می دانیم و رسالت مان وجودی مان هم عرضه مقدار 
کافی گوشــت مرغ به عنوان یک پروتئین با ارزش می دانیم، منتها به نظرم باید 

یک کالبدشکافی بشود در یک فرصت کافی که علت قیمت امروز مرغ چیست.

خرید تضمینی گندم از مرز ۳ میلیون تن گذشت
خرید تضمینی محصول راهبردی گندم از کشاورزان با افزایش ۴۴.۵ درصدی 
و با ۹۵۰ هزار تن رشــد نسبت به بازه زمانی مشابه سال قبل، از مرز ۳ میلیون 
تن گذشت.به گزارش ایلنا، در حال حاضر خرید گندم از کشاورزان در ۶ استان 
از ۱۰۰ هزار تن فراتر رفته اســت که به ترتیب اســتان های خوزستان با خرید 
یک میلیون و ۶۷۵ هــزار تن، فارس با خرید ۳۷۵ هزار تن، ایلام با خرید ۲۳۳ 
هزار تن، کرمان با خرید ۲۲۰ هزار تن، گلستان با خرید ۲۰۰ هزار تن و بوشهر 
با خرید ۱۲۳ هزار تن در رتبه های اول تا ششــم قرار دارند.تاکنون بیش از ۵۴ 
درصد از کل خرید تضمینی گندم از کشــاورزان استان خوزستان، بیش از ۳۳ 
درصد از کشــاورزان ۴ اســتان فارس، ایلام، کرمان و گلستان و ۱۳ درصد نیز 
از کشاورزان سایر استان ها انجام شــده است.در استان های بوشهر با رشد ۴۶۹ 
درصدی خرید )حدود ۶ برابر(، کهگیلویه و بویراحمد با رشد ۱۴۲ درصدی خرید 
)حدود ۲ و نیم برابر(، گلســتان با رشــد ۱۱۵ درصدی خرید )بیش از ۲ برابر(، 
کرمانشاه با رشد ۱۰۲ درصدی خرید )بیش از ۲ برابر( و سیستان و بلوچستان با 
رشــد ۱۰۰ درصدی خرید )۲ برابر(، نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش 

خرید داشته اند.

مجوز جدید برای »واردات کالا بدون انتقال ارز«
 از مناطق آزاد

بر اســاس اطلاعیه جدید سامانه جامع تجارت امکان ورود کالاهای واردشده 
به مناطق آزاد قبل از ســال ۹۷ به ســرزمین اصلی، به شــیوه بدون انتقال ارز، 
فراهم شــد.به گزارش خبرگزاری مهر، طبق اعلام سامانه جامع تجارت، امکان 
واردات به ســرزمین اصلی برای کالاهای واردشده به مناطق آزاد و ویژه قبل از 
تاریخ ۱۳۹۷.۰۱.۰۱ میســر شده است.بر اساس بخشنامه دفتر مقررات صادرات 
و واردات به شــماره ۱۶۸۹۸۸ مورخ ۱۴۰۲.۰۲.۱۱ و عطف به مصوبات جلســه 
مورخ ۱۴۰۱.۱۲.۰۱ کارگــروه هماهنگی موارد خاص؛ مقرر گردید در خصوص 
کالاهایی که قبل از تاریخ ۱۳۹۷.۰۱.۰۱ وارد مناطق آزاد و ویژه اقتصادی شــده 
است و در زمان حاضر قصد ورود کالا از مناطق به سرزمین اصلی را دارند، امکان 
ثبت ســفارش بدون انتقال ارز از محل بند ۹ ماده ۳۸ آئین نامه اجرایی مقررات 
صــادرات و واردات فراهم گردد.در راســتای اجرای مصوبات مذکور، امکان ثبت 
سفارش بدون انتقال ارز در سامانه جامع تجارت با محل تأمین ارز »بند ۹ ماده 
۳۸ آئین نامه اجرایی مقررات صادرات و واردات واردات به سرزمین اصلی کالاهای 
دارای قبــض انبار مناطــق آزاد و ویژه قبل از تاریــخ ۱۳۹۷.۰۱.۰۱« برای این 
کاربران فراهم گردید.لازم به ذکر است که ثبت سفارش از این محل تأمین ارز به 
منظور بررسی صحت زمان ورود کالا به منطقه نیازمند اخذ مجوز از »دبیرخانه 

شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی« است.

پیگیری برای راه اندازی
 بازارچه های مرزی ۲ کشور ایران و ترکمنستان

رئیس آژانس حمل و نقل و ارتباطات وابســته به کابینه وزرای ترکمنستان 
ضمــن تقویت حضور آن کشــور در تکمیل زنجیره کریدور شــمال-جنوب از 
پیگیری برای راه اندازی بازارچه های مرزی دو کشــور خبر داد.به گزارش وزارت 
راه و شهرســازی، قربان قلی بردی محمداف، رئیس خلق مصلحتی و رهبر ملی 
ترکمنستان که صبح امروز ۹ خرداد در ساختمان دادمان با وزیر راه و شهرسازی 
کشــورمان دیدار داشت در بخشی از ســخنان خود با اعلام علاقه مندی کشور 
ترکمنستان بر تقویت همکاری با جمهوری اسلامی ایران در زمینه های مختلف 
حمل و نقلی گفت: ایران و ترکمنستان مناسبات حمل و نقلی فراوانی دارند و هم 
اکنون در مرز ســرخس روزانه ۴۰۰ واگن و از مرز اینچه برون روزانه ۲۰۰ واگن 
تردد دارند که امکان افزایش ظرفیت ۳ تا ۴ برابر ظرفیت فعلی وجود دارد.رئیس 
آژانس حمل و نقل و ارتباطات وابسته به کابینه وزرای ترکمنستان ادامه داد: در 
خصوص موضوع راه اندازی بازارچه های مرزی مذاکرات در حال پیگیری است و 
در این خصوص آماده توسعه همکاری ها هستیم.محمداف بر تکمیل راه جاده ای 
اینچه برون به هندای ترکمنستان تاکید کرد و افزود: ترکمنستان آمادگی دارد 
تا تمامی موارد مطرح شــده در خصوص افزایش مناســبات حمل و نقلی ایران 
و ترکمنســتان را در حوزه های ریلی، جاده ای، دریایی و هوایی در کمیســیون 
اقتصادی مشترک که به زودی برگزار می شود مطرح کند و رفع موانع موجود در 

همکاری های حمل و نقلی دو طرف حل و فصل شوند.

بورس عقب نشست
شــاخص های بازار سرمایه روزگذشــته دوباره قرمزرنگ شدند، به طوری که 
شــاخص کل بورس بیش از ۱۷ هزار واحد و شاخص کل فرابورس بیش از ۲۰۰ 
واحد کاهش یافتند.به گزارش ایسنا، شاخص کل بورس روز چهارشنبه با ۱۷ هزار 
و ۳۸۲ واحد کاهش تا رقم دو میلیون و ۲۷۱ هزار واحد ســقوط کرد. شــاخص 
کل با معیــار هم وزن نیز با ۸۳۸۳ واحد کاهش در رقم ۷۶۵ هزار و ۵۰۹ واحد 
ایستاد. در این بازار ۵۶۸ هزار معامله به ارزش ۸۱ هزار و ۸۱۱ میلیارد ریال انجام 
شــد. ۲۴۶ نماد بورســی منفی و ۹۲ نماد مثبت بودند که از میان آن ها صنایع 
پتروشــیمی خلیج فارس نسبت به سایر نمادها بیشــترین تاثیر مثبت و فولاد 
مبارکه اصفهان و پالایش نفت تهران نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی 
را روی بورس گذاشتند.شــاخص کل فرابــورس با ۲۰۲ واحد کاهش تا رقم ۲۸ 
هزار و ۶۲۴ واحد نزول کرد. در این بازار ۳۵۵ هزار معامله به ارزش ۷۲۴ هزار و 
۱۶۹ میلیارد ریال انجام شد. از میان ۱۹۲ نماد منفی فرابورسی سرمایه گذاری 
مالی سپهر صادرات، ایران خودرو دیزل و پلیمر آریا ساسول نسبت به سایر نمادها 

بیشترین تاثیر منفی را روی فرابورس گذاشتند.

صعود طلا متوقف شد؟
قیمــت طلا روز چهارشــنبه با توجه به پیشــرفت در توافق ســقف بدهی 
ایالات متحــده و انتظارات مبنی بر اینکه فدرال رزرو احتمــالاً نرخ های بهره را 
افزایش خواهد داد، کاهش یافت و به سمت اولین کاهش ماهانه خود در سه ماه 
اخیــر حرکت کرد و وضعیت طلا به عنوان پناهگاه امن را کاهش داد.به گزارش 
ایسنا، بهای هر اونس طلا با ۱.۵ درصد کاهش به ۱۹۵۷ دلار و ۸۰ سنت رسید و 
قیمت طلا در بازار معاملات آمریکا نیز با ۰.۰۸ درصد کاهش به ۱۹۵۸ دلار و ۸۰ 
سنت رسید.کوین مک کارتی، جمهوری خواه ارشد کنگره، روز سه شنبه از اعضای 
حزبش خواست از توافق برای برداشتن سقف بدهی ۳۱.۴ تریلیون دلاری آمریکا 
حمایــت کنند و یکی از تندروهای اصلی حزب گفت که احتمالاً از این اقدام در 
رای گیری حمایت خواهد کرد.ایپ جان رانگ، تحلیلگر بازار در IG گفت کاهش 
یک شبه بازدهی خزانه داری به قیمت طلا اجازه داد تا در حال حاضر از منطقه 
حمایتی خود در ســطح ۱۹۴۰ دلار دفاع کند امــا جهش های متناوب از اوایل 
ماه مه کوتاه مدت بوده اســت که این احتمال را افزایش می دهد که این بار هم 
همین طور باشد.قیمت طلا از بالاترین رکورد اخیر خود که در اوایل ماه مه به ثبت 
رســیده بود، خارج شد. شاخص دلار ثابت ماند و حمایت از کاهش بازدهی ۱۰ 
ساله خزانه داری ایالات متحده را جبران کرد. دلار قوی تر، طلا را برای خریداران 
خارجی گران تر می کند.معامله گران قراردادهای آتی صندوق های فدرال در حال 
حاضر احتمال افزایش نرخ بهره توسط فدرال رزرو در ماه آینده را بیشتر از ثابت 
نگه داشتن آنها می دانند زیرا داده های اقتصادی از انتظارات پیشی گرفته و به نظر 

می رسد قانون گذاران به توافقی برای افزایش سقف بدهی دست یافته اند.

اخبار کوتاه

بورس 

بازار 

امروز صحبت از ۵۰ تا ۶۰ درصدی دپو برنج 
داخلی در انبارها است؛ قیمت تمام شده بالا و 
کاهش سطح درآمد جامعه سبب شده تا برخی 
محصــولات بدون بازار تقاضــا از بین بروند.به 
گزارش خبرنگار مهر، وضعیت اقتصادی سبب 
شده تا آنچه پیش تر تولیدکنندگان نسبت به 
افت بازار تقاضا و کمبود خریدار هشدار می دادند 
امروز ملموس تر شود. بسیاری از تولیدکنندگان 
از افــت ۲۵ تا ۳۵ درصدی بازار تقاضا ســخن 
می گوینــد و تأثیری کــه کاهش قدرت خرید 
مردم حتی در بازار کالاهای اساسی اعم از برنج، 
لبنیات و… داشته است.امروز صحبت از ۵۰ تا 
۶۰ درصدی دپو برنج داخلی در انبارها اســت. 
قیمت تمام شــده بالا و کاهش ســطح درآمد 
جامعه سبب شــده تا برخی محصولات بدون 
بازار تقاضا از بین بروند.رضا حاجی پور، نماینده 
مردم آمل در مجلس شورای اسلامی در خبری 
اعلام کرد، با توجه به مشــکلات به وجود آمده 
در ۱۰ ماه گذشته در حوزه بازار برنج، مجلس از 
طریق رئیس جمهور و معاون اول پیگیری های 
بسیاری داشت که در نهایت امروز صبح معاون 
اول رئیس جمهوری با قید فوریت دستور داد تا 
وزارتخانه های دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی و علوم، 
تحقیقات و فناوری اقــدام به خرید برنج باقی 

مانده در انبارهای کشاورزان کنند.
اتحادیه برنج  ســیدعلی طاهری، رئیــس 
فروش هــای بابل درباره بــازار برنج داخلی به 
مهــر گفت: نزدیــک به ۵۰ درصــد برنج های 
تولید داخــل در انبارها باقی مانده و با نزدیک 
شــدن به فصل گرما و خطر شپشک بخشی از 
این محصولات از بیــن خواهد رفت.وی افزود: 
ســال گذشــته در راســتای حمایت از برنج 

داخلی انجمن صنفی کارفرمایی تشکیل شد. 
این انجمن طی قراردادی با اســتانداری استان 
مازندران و با پشتیبانی شرکت های داخلی قرار 
شد خرید برنج ایرانی انجام شود. این کار آغاز 
شد اما باز هم موجب حرکت بازار تقاضا و ایجاد 
کشش برای خرید محقق نشد.وی درباره دلیل 
این امر اظهار کرد: نخست این که نرخ مشخص 
نیست و قیمت ســلیقه ای اعمال می شود. به 
عنوان مثال طــارم حداکثر هر کیلو ۶۲ تا ۶۵ 

هزار تومان خریداری می شــود. مشــکل دیگر 
محل تحویل برنج ها بود. 

شــهرک صنعتی بابل کنار نسبت به مرکز 
شهر ۳۰ کیلومتر فاصله دارد محلی که برنج ها 
تحویل می شود. اگر یک کشــاورز بخواهد بار 
خود را از شرق بابل به سمت غربی ترین نقطه 
ببرد قیمت تعیین شده به همراه هزینه حمل 
و نقل، کشت و فروش محصول را غیراقتصادی 
می کند.رئیس اتحادیه برنــج فروش های بابل 

گفت: خرید محصول با تأخیر و با قیمت بسیار 
پایین، برنج کار را متضرر کرده؛ علاوه بر اینکه 
کشاورز به دلیل نیاز به پول ناچار است بهترین 
برنج را با کمترین قیمت حتی پایین تر از نرخ 
برنج خارجی به فروش برساند.طاهری در پاسخ 
به این پرسش که آیا انجمن برنج فروشان بابل 
درباره مشکلات با نهادهای متولی و نمایندگان 
خانــه ملت رایزنی کرده اســت یا خیر، گفت: 
مکاتبات انجام شــده اما تأثیری نداشته است. 

موضوع مهم نبود خریدار اســت که باعث افت 
قیمت شــده و این موضوع هــم به واردات بی 
رویه برنــج خارجی بر می گــردد.وی تصریح 
کرد: در سال های گذشته هنگام برداشت برنج 
واردات ممنوع بود اما چند سالی است که این 
محدودیت برداشته شده و این امر باعث لطمه 
به برنج کاران داخلی شده است.وی توضیح داد: 
هر هکتار زمین شالی کاری شده از ابتدا کشت 
تا برداشت ۴۰ میلیون تومان هزینه دارد؛ البته 
به شرط اینکه زمین اجاره ای نباشد.وی اضافه 
کرد: در حال حاضر با وجود افزایش هزینه های 
تولید با نرخ تورم موجود قیمت برنج طارم ۳۵ 
هزار تومان نســبت به سال ۱۴۰۰ افت داشته 

است.
رئیس اتحادیه برنج فروش های بابل درباره 
تشــکیل تعاونی در اســتان های شمالی برای 
خرید و بسته بندی و توزیع برنج داخل عنوان 
کرد: برنج محصولی هزینه بر است از این رو راه 
اندازی تعاونی سرمایه زیادی نیاز دارد ضمن آن 
که باید خریدار هم وجود داشته باشد.طاهری 
در پاسخ به این پرســش که چرا برنج مازاد و 
محصولی که در داخل بازار ندارد صادر نمی شود، 
نمی تواند شــاخص های  برنــج داخلی  گفت: 
استاندارد آزمایشگاه های بین المللی در حوزه 
میزان ســموم موجود در محصــولات را پاس 
کند.بــا وجود ورود ســه وزارتخانه برای خرید 
برنج داخلی به نظر می رســد قیمت ها پایین تر 
از هزینه تمام شده باشد و در ادامه گلایه گندم 
کاران، برنــج کاران نیز گلایه مند خواهند بود. 
اگر برای این مشــکلات راهکار درســتی ارائه 
نشود نه آینده ای نه چندان دور این مشکلات، 
معضلاتی خواهند شد که بحران ایجاد کرده و 

امنیت غذایی کشور را با خطر مواجه می کند.

رئیس سازمان امور مالیاتی توضیحاتی در مورد درآمدهای 
مالیاتی، شناسایی و اخذ مالیات از خانه های خالی و لوکس، 
مالیات بر عایدی ســرمایه و… ارائه کرد.به گزارش ایسنا، 
سید محمد هادی ســبحانیان در نخستین نشست خبری 
خود، با بیان اینکه نظام مالیاتی کشور با توجه به وضعیتی 
که در سنوات گذشته داشته نیازمند طی مسیرهای تحولی 
است، اظهار کرد: بیش از ۵۰ درصد بودجه جاری کشور باید 
توسط درامدهای مالیاتی محقق شود، از سوی دیگر سازمان 
امــور مالیاتی باید یک نقش عدالت  محور هم ایفا کند. باید 
به این نکته توجه کرد که مالیات ستانی منحصر به سازمان 
امور مالیاتی نیست و همه اجزای حاکمیت باید کمک کنند.
وی بــا تاکید بر اینکه چند راهبرد اصلی در ســازمان امور 
مالیاتی کشور دنبال می شــود، گفت: سازمان امور مالیاتی 
بازوی قدرتمند برای بخش تولید خواهد بود؛ از سوی دیگر 
با اســتفاده از اطلاعات موجود در حوزه مالی و بانکی کشور 
با طبقه دلال و غیرمولد مقابله جدی خواهد کرد، متاسفانه 
بعضا دلالان و فراری های مالیاتی در نقاب موجه و در قالب 
برخی صنوف و برخی نهادهای مقدس عمل می کنند.رئیس 
سازمان امور مالیاتی ادامه داد: راهبرد بعدی تکریم مودیان 
اســت؛ اگر دنبال وصول حداکثری درامد مالیاتی هســتیم 
باید مالیات پردازان را تکریم کنیم، یکی از مصادیق احترام 
گذاشــتن نیز پاسخ به ابهامات است. راهبرد دیگر این است 
کــه به مردم در مورد اینکــه مالیاتی که پرداخت می کنند 
صرف چه امری می شــود، اطلاع رسانی شود. همچنین باید 
وظایف و تکالیفی که بر عهده مودیان گذاشــته شده است 
تسهیل شود. بر این اساس بسیاری از اصناف مشمول تبصره 
مــاده ۱۰۰ شــدند. راهبرد بعدی مقابله بــا بی عدالتی در 
مشاغل است، باید از برخورد سلیقه ای دوری کرد و به سمت 

مالیات ستانی مبتنی بر داده ها رفت.
وصول ۱۸ همت فرار مالیاتی

 در سال قبل
ســبحانیان در ادامه با تاکید بر اینکه یکی از راهبردهای 
اصلــی برای وصــول مالیات تمرکز جدی بر فــرار مالیاتی 
است، اظهار کرد: سازمان با دانه درشت ها و فراریان مالیاتی 
مبارزه می کند. اعدادی که در مورد فراریان مطرح می شود، 
مشــخص و دقیق نیست اما مســیرهای زیادی برای فرار 
مالیاتی وجود دارد. ســال گذشته ۱۸ همت فرار مالیاتی و 
در دو ماه سال جاری هشت همت فرار مالیاتی وصول شده 

است. باید روش هایی که برای فرار اتخاذ می شود را شناسایی 
کنیم. این شناســایی هم باید از طریق سوت زنی و گزارش 
مردمی صورت بگیرد هم از ســایر روش ها، برای مثال یکی 
از مهم ترین روش فرار مالیاتی اســتفاده از شرکت صوری و 
فاکتور صوری اســت.وی افزود: بــرای این منظور تیمی در 
ســازمان امور مالیاتی کشــور برای جلوگیری از رشد این 
شــرکت ها و رصد آن ها تجهیز شده است. برخی شرکت ها 
در ۱۰۰ یا ۲۰۰ رســته فاکتور صادر می کنند که غیرعادی 
اســت. بر این اســاس بیش از ۱۸۰ هزار حساب شخصی 
شناسایی شد که غیرتجاری بودند اما فعالیت تجاری داشتند 
و اطلاعاتی در نظام مالیاتی کشــور نداشــتند. ۶۶ همت از 
۴۵ شخص حقیقی که فاقد ثبت نام در نظام مالیاتی بودند 
ورودی حساب بالای ۵۰۰ میلیارد تومان داشتند.معاون وزیر 
اقتصاد با اشاره به سواستفاده برخی اشخاص از صندوق های 
قرض الحســنه گفت: نهاد قرض الحســنه یک نهاد مقدس 
اســت، اما برخی از صندوق های قرض الحســنه هستند که 
فعالیت شفاف ندارند. صندوقی است که بیش از ۱۴۳ همت 
ورودی داشــته اســت، با صندوقی که بیش از ۱۲۰۰ پز به 
اسم آن ها فعالیت می کنند. این موضوعات درحال بررسی و 
رسیدگی است.سبحانیان در ادامه در مورد آخرین وضعیت 
اخذ مالیــات از خانه ها و خودروهای لوکس توضیح داد: در 

سال ۱۴۰۰، تعداد ۱۷۷ هزار خودروی لوکس شناسایی شد، 
تکلیف بودجه ۶ همت و مالیاتی که تشخیص داده شد بالغ 
بر دو همت بود که ۷۷۰ میلیارد تومان وصول شده و مابقی 
در دســت رسیدگی است. همچنین در سال ۱۴۰۱، بالغ بر 
۲۶۲ هزار خودروی لوکس شناســایی شد، براورد بودجه ۶ 
همت بود که ۲۲۰۰ میلیــارد تومان مالیات تعیین و اعلام 

شده و تا امروز حدود ۲۰ میلیارد تومان وصول شده است.
وی ادامــه داد: در ســال ۱۴۰۰، ۱۲ هــزار خانه خالی 
شناسایی شــد، تکلیف بودجه ۷۰۰ میلیارد تومان و میزان 
مالیات تعیین شــده ۳۹۲ میلیارد تومان بود که حدود ۲۵ 
میلیارد تومان وصول شــده است. در سال ۱۴۰۱ نیز حدود 
۴۵ هزار خانه لوکس شناســایی و مالیات تعیین شده بیش 
از دو همت بود که ۶ میلیارد تومان از خانه های لوکس اخذ 
شد. البته انتظار داریم این ارقام افزایش یابد.به گفته معاون 
وزیر اقتصاد حدود ۵۲۰ هزار خودروی لوکس در سال جاری 
شناسایی شده است.ســبحانیان ادامه داد: ۱۱ میلیون و  و 
۶۰۰ هزار حســاب تجاری شناسایی شــده است که از این 
تعــداد ۹ میلیون و ۳۰۰ هزار حســاب تجــاری مربوط به 
اشــخاص با حقیقی و حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار متعلق 
به اشــخاص حقوقی اســت.وی در ادامه در پاسخ به سوال 
ایسنا در مورد شناسایی خانه های خالی عنوان کرد: سازمان 

امور مالیاتی وظیفه  و امکان قانونی برای شناسایی خانه های 
خالی ندارد اما ممکن اســت نظراتی داشته باشیم که ارائه 
دهیم، سازمان فقط مسئول وصول مالیات است اما اراده ای 
جدی برای کمک به وزارت راه و مردم را دارد. در شــرایطی 
که کرایه مســکن افزایش یافته است ابزار مالیات می تواند 
کمک کننده باشــد.رئیس ســازمان امور مالیاتــی افزود: 
ســازمان آمادگی دارد، در گروه هایی که برای بازدید سرزده 
از املاکی ها تشکیل شده اســت حضور یابد، بر این اساس 
معاملات املاکی که فاقد پرونده مالیاتی هستند شناسایی 
و مجازات می شــوند. طبق اطلاعات وزارت راه حدود ۳۰۰ 
هزار خانه خالی شناسایی شده اند  که ۶۶ هزار واحد متعلق 
به افرادی هســتند که بیش از دو خانه خالی دارند، از همه 
افراد مطالبه کردیم.سبحانیان افزود: ۳۳ هزار برگ مطالبه به 
ارزش ۱۴۰۰ میلیارد تومان صادر شــده است. ۶۴۶ پرونده 
قطعی شــده اســت که ارزش آن حدود ۶.۵ میلیارد تومان 
بوده است. ۴۹ شخص حقیقی و حقوقی که بالای ۲۰ واحد 
خانه خالی دارند شناسایی شده اند که البته اعتراض کردند و 
در حال تعیین تکلیف است.وی در ادامه با تاکید بر اینکه از 
منظر سازمان تفاوتی بین صنوف مختلف برای اخذ مالیات 
وجود ندارد، گفت: بالغ بر هزار گزارش از ۵۰۰۰ پزشک که 
از کارتخوان اســتفاده نمی کند دریافت کردیم که به نظام 

پزشکی ارجاع داده شده است.
 صنوفی که باید از کارتخوان استفاده کنند اما نمی کنند 
از مزایای تبصره ۱۰۰ بهره مند نمی شوند.معاون وزیر اقتصاد 
با اشاره به مالیات بر عایدی سرمایه عنوان کرد: دلیلی برای 
نگرانی مردم وجود ندارد. زیرا اگر محتوای قانون را مطالعه 
کنند متوجه می شــوند که کمتر از سه چهار درصد مردم 
مشــمول آن خواهند شد. اکثر مردم معاملات مکرر مسکن 
وخودرو  انجام نمی دهند و این قانون در راستای حمایت از 
مردم اســت. برای مثال هر فرد بالای ۱۸ سال می تواند یک 
خودرو یا خانه داشــته باشد، چند خانوار ۴ نفره هستند که 

بیش از ۴ خانه دارند.
سبحانیان در ادامه با اشاره به تعطیلی یکی از شرکت های 
معروف )داروگر( عنوان کرد: اینکه این شرکت به دلیل بدهی 
مالیاتی بوده است دروغ محض بود. سیاست ما این است که 
هیچ مجموعه اقتصادی به دلیل مشــکلات مالیاتی تعطیل 
نشود. بررســی اموال مدیرعامل نشان می دهد که این فرد 

اموال زیادی در شمال شرق تهران دارد.

سموم بالا و چالش واردات گریبان شالیکاران را گرفته است

برنج خارجی برنج ایرانی را خورد

رئیس سازمان امور مالیاتی عنوان کرد

املاکی های بدون پرونده مالیاتی جریمه می شوند

مدیرکل آسیای میانه، قفقاز و روسیه سازمان توسعه 
تجارت ضمن اشاره به تســهیل انتقال پول بین ایران 
و روســیه، گفت: مقرر شده مضاف بر انتقالات پولی از 
ظرفیت ارزهای ملی و محلی دو کشور نیز استفاده شود.
رحمت الله خرمالی در گفــت و گو با خبرنگار مهر در 
مورد ارتباط بانکی ایران و روسیه اظهار داشت: در حوزه 
تجــارت خارجی در کنار الزاماتی مانند رعایت مقررات 
بهداشــتی، اســتاندارد و… دو موضوع شامل تکمیل 
زیرســاخت ها و ســهولت نقل و انتقال پول نیز مطرح 
اســت.مدیرکل آســیای میانه، قفقاز و روسیه سازمان 
توســعه تجارت ایران افزود: در مورد روابط بانکی بین 
ایران و روســیه با پی گیری هایی که ســازمان توسعه 
تجارت و بانک مرکزی انجام دادند این مهم اتفاق افتاد 
و نماینده دومین بانک بزرگ روسیه )VTB( به ایران 
معرفی شــد و این نمایندگی به زودی در ایران افتتاح 
خواهد شــد.وی تصریح کرد: کمک مهم این مساله آن 
است که ما بتوانیم انتقالات وجوه را با سهولت بیشتری 
انجام دهیم و از این بابت نگرانی خاصی نداشته باشیم.
خرمالی گفت: در کمیته بانکــی هم توافقاتی صورت 
گرفته که مضاف بر انتقالات پولی، استفاده از ظرفیت 
ارزهای ملی و محلی دو کشور در دستور کار قرار گیرد.
مدیرکل آســیای میانه، قفقاز و روسیه سازمان توسعه 
تجارت ایران گفت: همچنین مقرر شده به صورت سه 
جانبه با یکی از کشــورهای همســایه از ظرفیت بانک 
روسی -در آن کشور- استفاده کنیم و بتوانیم مبادلات 
پولی را داشته باشــیم. این موضوع تا حدودی نگرانی 
تجار را در حوزه انتقالات وجوه رفع می کند.وی درباره 
پروژه رشت- آستارا نیز اظهار داشت: در پروژه کریدور 
شمال- جنوب در مسیر رشت- آستارا خلأ ریلی داریم؛ 
با موافقت نامه ای که با حضور رؤســای جمهور ایران و 
روسیه امضا شــد قرار است با تأمین مالی مشترک دو 
کشور این خط ریلی نرمال احداث شود.مدیرکل آسیای 

میانه، قفقاز و روسیه سازمان توسعه تجارت ایران افزود: 
راه اندازی این خط قطعاً به افزایش حمل و ترانزیت کالا 
از مبدا روسیه به دیگر کشورهای حوزه خلیج فارس و 
حوزه شرق کمک می کند؛ همچنین حمل کالا بین دو 
کشور ایران و روسیه با ســهولت بیشتر همراه خواهد 
شــد.وی ادامــه داد: در واقع این کریــدور روی حجم 
مبادلات دوجانبه ایران و روسیه از منظر ریلی هم تأثیر 
زیادی می گذارد. همچنین ایران می تواند تبدیل به هاب 

منطقه در حوزه ترانزیت شود.
خرمالی تصریح کرد: در حال حاضر ارتباط ایران با 
کشورهای حوزه خلیج فارس رو به بهبود است بنابراین 
با اســتفاده از این کریدور می توان نقــش ایران را در 
ترانزیت کالا افزایش داد.مدیرکل آسیای میانه، قفقاز و 
روسیه سازمان توسعه تجارت ایران یادآور شد: با توجه 
به اجلاس اخیری که در کازان برگزار شــد کشورهای 
همســایه عربی هم تمایل خــود را اعلام کردند که در 
پروژه کریدور شــمال- جنوب همکاری کنند تا ایران 
تبدیل به هاب منطقه تبدیل شود.خرمالی در مورد زمان 
اجرایی شــدن این پروژه گفت: با توجه به ابعاد کار، به 
نظر می رســد که تکمیل و اجرای این پروژه حدود ۳ 
سال طول بکشــد.وی همچنین در مورد هدف گذاری 
صادرات به روســیه نیز تصریح کرد: هدف گذاری برای 
سال جاری این اســت که صادرات غیرنفتی به روسیه 
حداقل به یک میلیارد دلار برســد.خرمالی تاکید کرد: 
توافقنامــه تجــارت آزاد بین ایران و اتحادیه اوراســیا 
می تواند اثر خوبی بر افزایش تجارت بین ایران و روسیه 
بگذارد.مدیرکل آســیای میانه، قفقاز و روسیه سازمان 
توسعه تجارت ایران درباره حوزه کشاورزی هم گفت: در 
حوزه همکاری های کشاورزی و شیلاتی توافقاتی انجام 
شده و کمیسیون شیلاتی ایران با روسیه همکاری هایی 
را شروع کردند. در حوزه آبزیان هم سال گذشته رشد 

خوبی داشتیم.

طرح جدید کارمــزد در حوزه پرداخت الکترونیک، 
شــروعی برای اصلاحات نظام های پرداخت اســت که 
می تواند با اراده بانک مرکزی در اصلاح سیســتم های 
پرداخت و با در نظر گرفتن منافع ملی و وظایف اساسی 
بانــک مرکزی در کاهش نرخ بهــره و صیانت از ارزش 
پول ملی با همراهی بقیه سازمان ها به خصوص اصناف 
ادامه یابد.محمدرضا جمالی – عضو کمیسیون اقتصاد 
دیجیتال اتاق بازرگانی ایران – در گفت وگو با ایســنا، 
در پاســخ به سوالی درباره آسیب های مدل قبلی نظام 
پرداخت به اکوسیستم بانکی کشور اظهار کرد: ابتدا باید 
به فلســفه کارمزد توجه کرد، سه عامل اساسی در نرخ 
بهره ترکیب سبدسپرده ها، هزینه عملیات و زیان های 
ناشی از ریسک های مختلف است. دنیا به سمتی رفته 
کــه هزینه عملیات برای بانک ها بــا گرفتن کارمزدها 
کاهش پیدا کند که تحت عنوان درآمدهای غیر مشاع 

شناخته می شود.
عضو اتــاق بازرگانی  افزود: مهمترین مشــکل در 
بانکداری کشور این مساله است که علی رغم استفاده 
از فناوری و هزینه های ســنگین آن، ۸۹ درصد هزینه 
خدمات بانکداری و پرداخت الکترونیک توسط بانک ها 
و ۱۱ درصد توسط مردم پرداخت می شود. متاسفانه در 
تراکنش های خرید کل کارمزد توسط بانک ها پرداخت 
می شــود و تراکنش های برداشــت وجه، خرید و شارژ 
ســمی ترین تراکنش ها در نظام های پرداخت کشــور 
هســتند که دارنده کارت و پذیرنده کارمزدی پرداخت 
نمی کند.به گفته او درآمدهای مشــاعی که باید وجود 
داشته باشد نیست و وقتی مشتری هزینه نمی دهد یا 
هزینه کمی می دهد هدرروی منابع زیادی را شــاهد 
هســتیم که البته این هدرروی بــه صورت نرخ بهره و 
تورم به همه مردم تحمیل می شود.این فعال اقتصادی 
اظهار کرد: پرداخت کارمزد تراکنش های بانکی از سوی 
بانک ها دو آسیب جدی به اکوسیستم وارد می کرد؛ اول 

موجــب افزایش نرخ بهره و تورم بــود و دوم به دلیل 
ثابت بودن ضرایب کارمزد و نیز  شــرایط تورمی کشور 
پس از مدت کوتاهــی این کارمزدها کفاف هزینه های 
شبکه را نمی داد و باعث بالا رفتن هزینه بانک می شد 
که البته در مدل جدید هم متاســفانه  باز هم بانک ها 
کارمزد می دهند و به خاطر عدم اســتفاده مناسب از 
دیگر ابزارها کارمزدها باز هم کفاف هزینه ها را درسمت 
شرکت های پرداخت نمی دهد.جمالی با بیان اینکه این 
هزینه ها در واقع با افزایش نرخ بهره و تورم در نهایت بر 
زندگی همه تاثیر می گذارد، خاطر نشــان کرد: تا مدل 
بانکداری ما تغییر نکند و درآمدهای غیر مشاع بانک ها 
از محــل کارمزدهای دریافتی موجب ســودآوری آنها 
نشود، نرخ بهره در کشــور بالا خواهد بود. وی تصریح 
کرد: در مدل قبلــی در تراکنش های خرید بانک ها به 
صورت ثابت مبالغــی را از ۷۰ تا ۲۷۵ تومان پرداخت 
می کردند که با توجه به توزیع تراکنش ها مبلغ متوسط 
کارمزد پرداختی ۲۳۶ تومان می شد. این عدد در مدل 
جدید به متوسط ۱۹۹ تومان کاهش پیدا خواهد کرد. 
البتــه در صورتی که اصناف خاصی معاف شــوند این 
طرح ناکارآمد خواهد بود و متوســط مبلغ پرداختی از 
سمت بانک ها به ۳۱۱ تومان برای هر تراکنش افزایش 
پیدا خواهد کرد و وضعیت بدتری نسبت به مدل قبلی 

خواهیم داشت.
 بــا توجه به اینکه مبلغ نیــز در مدل جدید وجود 
دارد در ســال های آتی نیز وضعیت بدتر خواهد شــد. 
هم در مــدل قبلی و هم در مدل فعلی، بانک ها هزینه 
می دهند در حالی که باید از این محل درآمد داشــته 
باشند. در مدل قبلی در تراکنش های خرید، کل کارمزد 
از سوی بانک ها پرداخت می شد و در مدل فعلی نیز اگر 
اســتثنایی در اصناف نباشد سهم بانک ها ۴۶ درصد و 
اگر استثنا وجود داشته باشد سهم بانک ها به ۷۰ درصد 

افزایش پیدا خواهد کرد.

اجرای مدل جدید کارمزد برای پایداری شبکه پرداخت کافی نیستجزئیات افتتاح بانک روسی در ایران


